



PRESS RELEASE

PEGAS advises against further integration of gas market areas

New position paper highlights cost implications of potential merging of NCG, Gaspool and TTF

Paris, 22nd of November 2016. The pan-European gas trading platform PEGAS, as operated by Powernext has today published a new position paper regarding the potential merger of the NCG, Gaspool and TTF gas market areas in the near future. Within the paper, PEGAS outlines the potential cost of such a merger while also assessing the limited benefit to end consumers.

The position paper follows a study initiated by the German Bundesnetzagentur (BNetzA) into the functioning of the two German Market Areas NCG and Gaspool. BNetzA were supported by independent consultants WECOM who analysed the performance of the market. The study by WECOM indicates that the local spot markets in both Germany and the Netherlands are well established and provide sufficient liquidity to enable market participants to balance their portfolios short-term. PEGAS has been instrumental in developing these spot markets over the last decade and is today the leading trading platform in continental European spot markets.

Furthermore, the study outlines that the TTF gas market area serves as a central hub for continental Europe when it comes to derivative trading. This is due to the fact that derivatives on gas are much more standardized than spot contracts. Also, derivative prices relate to average spot prices, and these have been constantly converging between TTF and the German market areas in recent years.

Egbert Laege, CEO of Powernext, comments: "To trade spot contracts on the local markets and derivative contracts on a central liquid hub, like the TTF, is not a contradiction, but an efficient equilibrium on which the market has coordinated. It enables our members and other market participants to benefit from bundled liquidity on TTF and at the same time this ensures the availability of tailor-made products on the local markets. A further integration is expected to be costly, while the benefit for the end consumer is probably small."



The discussion paper can be found under the link http://www.powernext.com/f/docs/Position_Paper/20161122_Position_Paper_Market_Area_Integration_English_final.pdf.

Powernext is a regulated market operating under AMF supervision. Powernext manages the natural gas activities of the EEX Group under the PEGAS brand throughout Europe, and operates the National Registry for electricity guarantees of origin in France. For more information: www.powernext.com

PEGAS is the central gas trading platform of EEX Group operated by Powernext. PEGAS provides its members with access to all products on one single platform and allows them to trade natural gas contracts in the Belgian, Dutch, French, German, Italian and UK market areas. PEGAS has announced that the Austrian and Danish delivery zones will join its platform in the course of 2016. The product range of PEGAS covers spot and derivatives contracts for the major European gas hubs as well as trading in location spread products between these market areas. This setup enables market harmonisation and forms the preferred pan-European natural gas market. For more information: www.pegas-trading.com



Powernext SA

Jan Richter
Tel.: +33 (0) 1 73 03 96 00
Fax: +33 (0) 1 73 03 96 01
E-mail: press@powernext.com
www.powernext.com
5 Bd Montmartre | 75002 Paris



European Energy Exchange AG

Public Relations
Tel.: +49 341 21 56 - 300
Fax: +49 341 21 56 - 109
E-Mail: presse@eex.com
www.eex.com
Augustusplatz 9 | 04109 Leipzig

PRESSEMITTEILUNG

PEGAS rät von weiterer Integration der Gasmarktgebiete ab

Neue Stellungnahme unterstreicht Kosten einer potentiellen Zusammenlegung von NCG, Gaspool und TTF

Paris, 22. November 2016. Die von Powernext betriebene paneuropäische Gashandelsplattform PEGAS hat heute ein Positionspapier zur potentiellen Fusion der NCG, Gaspool und TTF Gasmarktgebiete in der nahen Zukunft veröffentlicht. In dieser Stellungnahme bewertet PEGAS die potentiellen Kosten einer solchen Fusion den Nutzen für die Endkunden.

Die Stellungnahme folgt einer durch die Bundesnetzagentur (BNetzA) in Auftrag gegebenen Studie zur Funktionsweise der beiden deutschen Marktgebiete NCG und Gaspool. Die BNetzA wurde durch die unabhängigen Berater von WECOM unterstützt, die die Leistungsfähigkeit des Marktes analysiert haben. Die WECOM Studie zeigt auf, dass die lokalen Spotmärkte sowohl in Deutschland als auch in den Niederlanden gut etabliert sind und für ausreichend Liquidität sorgen, um den Marktteilnehmern den kurzfristigen Ausgleich ihres Portfolios zu ermöglichen. PEGAS hat die Entwicklung dieser Spotmärkte über die letzten zehn Jahre gefördert und ist heute die führende Handelsplattform auf den kontinentaleuropäischen Spotmärkten.

Des Weiteren wird in der Studie dargestellt, dass das TTF Gasmarktgebiet als zentraler Hub für den Terminhandel in Kontinentaleuropa dient. Dies ist auch auf die Tatsache zurückzuführen, dass Gasderivate standardisierter als Spotkontrakte sind. Überdies beziehen sich Derivatpreise auf durchschnittliche Spotpreise, die sich zwischen den deutschen Marktgebieten und dem TTF in den letzten Jahren zunehmend angeglichen haben.

Egbert Laege, CEO der Powernext, erklärt dazu: „Der Handel von Spotkontrakten auf lokalen Märkten sowie von Terminkontrakten auf einem liquiden zentralen Hub, wie dem TTF, bildet keinen Widerspruch, sondern ein effizientes Gleichgewicht, auf das sich der Markt koordiniert hat. Dadurch können Marktteilnehmer von der gebündelten Liquidität auf dem TTF zu profitieren und gleichzeitig passgenaue Produkte auf den lokalen Spotmärkten handeln. Es ist davon auszugehen, dass eine weitere Integration teuer wäre, während der Nutzen für den Endkunden wahrscheinlich gering ist.“



Die Stellungnahme ist unter dem Link http://www.powernext.com/f/docs/Position_Paper/20161122_Position_Paper_Market_Area_Integration_German_final.pdf verfügbar.

Powernext ist ein regulierter Markt unter Aufsicht der AMF. Powernext steuert die Gasaktivitäten der EEX-Gruppe unter der Marke PEGAS innerhalb Europas und betreibt das nationale Register für Herkunftsnachweise in Frankreich. Weitere Informationen unter: www.powernext.com

PEGAS ist der zentrale, durch Powernext betriebene Gasmarkt der EEX-Gruppe. Über PEGAS erhalten Kunden Zugang zu allen Produkten auf einer einzigen Handelsplattform und können Erdgaskontrakte für die belgischen, niederländischen, französischen, deutschen, italienischen und britischen Marktgebiete handeln. Darüber hinaus hat PEGAS angekündigt, dass die österreichischen und dänischen Marktgebiete im Laufe des Jahres 2016 auf ihre Plattform migrieren werden. Die PEGAS-Produktpalette umfasst Spot- und Terminkontrakte für alle großen europäischen Gashubs sowie den Handel mit Location Spreads zwischen diesen Marktgebieten. Diese Struktur ermöglicht die Marktharmonisierung und bildet den führenden paneuropäischen Erdgasmarkt. Weitere Informationen: www.pegas-trading.com



Powernext SA
Jan Richter
Tel.: +33 (0) 1 73 03 96 00
Fax: +33 (0) 1 73 03 96 01
E-Mail: press@powernext.com
www.powernext.com
5 Bd Montmartre | 75002 Paris



European Energy Exchange AG
Public Relations
Tel.: +49 341 21 56 - 300
Fax: +49 341 21 56 - 109
E-Mail: presse@eex.com
www.eex.com
Augustusplatz 9 | 04109 Leipzig